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Nincs akadály a víz elõtt

Évek óta probléma,
hogy a 2002-ben kitakarított
Holt-Körös nem kap megfelelõ
vízutánpótlást. Simon István
Tamás polgármester Kiss Lajos
szakaszmérnökkel folytatott
tárgyalásán kiderült, hogy a
Vízügy azért nem tud több vizet
biztosítani, merta Tökföldicsa-
tornát nagymértékben benõtte a
vízi növényzet.

A polgármester és a
szakaszmérnök megállapodtak,
hogy mivel a Vízügynek nincs
embere a csatorna kitakarítá-
sára, az önkormányzat emberei

fogják elvégezni a munkát. Öt
közmunkás több mint egy hét
alatt, megfeszített munkával, a
nagy meleggel nehezítve
kitisztította a csatornát, levá-
gták a sást, a nádat; kiszedték a
vízbõl a hínárt, és ennek
köszönhetõen négyszer annyi
vizet engednek a Körösbe, mint
korábban.
A munka egy részét csak igen
fáradtságosmódon,kézi eszkö-
zökkel, vízben állva lehetett
megoldani. Nincs már akadály,
szabadon áramolhat a víz.

FutakinéDebreczeni Ilona

2007. március 20-án a Békés Megyei Területfejlesztési Tanács ellenõrzést tartott az önkormányzatnál. Megállapították, hogy a
2005-ös belvízkárok enyhítésére szánt kártérítést nem a kormányrendelet szerint osztották ki. Emiatt az Önkormányzati és
Területfejlesztési Minisztérium a nem jogszerûen kiosztott mintegy 62 millió forintot kamataival együtt követeli vissza az
önkormányzattól.

Elviszi a pénzünket a belvíz?

A "Muzsika hangjai" a könyvtárban

A könyvtár számos
kulturális rendezvénynek adott
már otthont. Ezt a hagyományt
követve 2007. július 16-án
találkoztak elsõ alkalommal a
zenekedvelõk a Könyvtárban.
A rendezvény sorozaton Bihari
Valéria a gyulai Erkel Ferenc
zeneiskola pedagógusa a
tangóharmonikával ismertette
meg a gyerekeket. Az elsõ
alkalommal hangszerbemuta-
tóra került sor, majd játékos
formában ismert zenemûveket
kellett felismernie a hallgató-
ságnak. Bihari Valéria segítsé-

gére voltak tanítványai
Dobrotka Edit – furulya-
Szíjjártó Attila és Kárnyáczki
Milán –tangóharmonika. A
következõ órák a hangszer
ismeretével teltek, mindenki
kézbe vehette és megszólaltatta
a hangszert, mely nagy élmény
volt a gyerekek számára. Az
utolsó alkalommal a Muzsika
hangjai c. filmet nézték meg a
résztvevõk. Köszönjük Bihari
Valinak, hogy bemutatta a
hangszert és gyarapította a
gyerekek zenei ismereteit.

Óréné Szabó Erzsébet
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Önkormányzati hírek röviden

Dobozi Hírmondó

Testületi ülés

A képviselõ-testület
2007. július 26-án tartotta ülését,
ahol módosította a Szervezeti és
Mûködési Szabályzatát, a költ-
ségvetési rendeletet és a köztisz-

taságról szóló rendeletét. A
köztisztasági rendelet módosítá-
sára azért volt szükség, mert a
képviselõ-testület a kommunális
adó bevezetését tervezi a

szemétdíj kiváltására. A kormány
egyes híresztelések szerint az
ingatlanadó bevezetésére készül,
s eltörölni a kommunális adót.
Sajnos lapzártánkig nem tették
közzé a törvénytervezet szövegét.
-" Ezzel teljesen kiszámíthatatlan
jogi helyzetet teremtenek, hiszen
nem adnak alkalmat egy igen
fontos törvény kellõen alapos
megvitatására." – mondta Simon
István Tamás polgármester.
Egyhangúlag elfogadta a Dobozi
Általános Iskola beszámolóját a
képviselõ-testület, de több kérdés
is felmerült, amelyre Nagy
Istvánné, az iskola igazgatója
válaszolt.

Békésmegyebelvízren-
dezésiprogramjáhozDoboz mel-
lett több település is csatlakozott.
A projekt teljes költségvetése 2,2
milliárd Ft, az önkormányzat 10

millió Ft saját erõre vállalt
garanciát. Ebben a beruházásban -
reményeik szerint - megvalósul-
hat a legkritikusabb területek
belvízmentesítése. A jelenlegi
faluvezetés a korábbinál nagyobb
hangsúlyt szeretne helyezni a
belvízkárok megelõzésére.Sajtó-
hírek szerint a kormány elfogadta
nagyprojektnek Békés megye
belvízrendezési tervét, s jó esély-
lyel megindulhat a közeljövõben
ez az igen fontos beruházás.

A testület zárt ülésen
döntött a könyvtárvezetõi ésóvo-
davezetõi állásra beérkezett pá-
lyázatokról. Egyhangúlag válasz-
tották meg Szigetiné Almási
Szilviát a Könyvtár, Nagyné
Sarkadi Juliannát az óvoda élére.

Futakiné
Debreczeni Ilona

Szabó Tibor helyett, aki összeférhetetlenség miatt lemondott

mandátumáról, a soron következõ Mezõ Mihály került a

képviselõ - testületbe.

"Lesz-e elég pénz a kárenyhítésre?
Az idei év nyári ülés-

szakának országgyûlési munkáját
végigkísérte a mezõgazdaságból,
a termõföldbõl élõk gondjainak
folyamatos nyomon követése. Ez
a több hónapos, folyamatos
konzultáció június hónapra két fõ
témakör körül kristályosodott ki:
a kormány mezõgazdasági
kárenyhítési elképzelései és a
sertéstartók nehéz helyzete körül.
E két témakörben Erdõs Norbert,
Doboz országgyûlési képviselõ-
je, írásbeli kérdést intézett Gráf
József Mezõgazdasági és
Vidékfejlesztési Miniszterhez.
Kérdésében a képviselõ arról

érdeklõdött, hogy lesz-e elég
pénz a kárenyhítésre, amikor a
minisztérium jobbára a gazdák
által befizetett összegekre
alapozza azt. Ugyancsak ellent-
mondásos a kárenyhítésre való
jogosultság megállapításának
rendszere is, amely több esetben
visszaélésekre adhat okot.

Válaszában a miniszter
méltatta a kormány által kidol-
gozott rendszert és az abban való
részvételre ösztönözte a gazdá-
kat. A sertéstartók esélyegyenlõ-
ségérõl szólva Erdõs Norbert
fontosnak tartotta kiemelni azt az
ellentmondást, amelya miniszté-

riumi propaganda és a valóság
között feszül. Ugyanis amíg a
minisztérium növekvõ termelés-
rõl szól, addig a valós mutatók a
hazai termelés csökkenését és a
behozatal drasztikus emelkedését
mutatják. Különösen méltatlan a
miniszteri válasz azon része,
amely a sertésvágások számának
emelkedésével érvel a 2006.
esztendõrõl szólva.
Erdõs Norbert a válaszra reagálva
elmondta, hogy ez az emelkedõ
szám az anyakocák kényszerû
kivágásából, illetve a csõd szélére
került gazdák „kényszervágásai-
ból” ered. A képviselõ elmondta:

megengedhetetlennek tartja,
hogy a minisztérium még mindig
újabb bõrt szeretne lehúzni az
utolsó tartalékaikat felélõ gaz-
dákról. Fennáll a veszélye, hogy a
kormány vidékfejlesz-
tési stratégiája továbbra is fehér
foltként kezeli a leszakadó
agrárövezeteket, így Békés me-
gyét is. Erdõs Norbert szerint
ezen a területen továbbra is
elengedhetetlen, hogy ilyen
térségek képviselõi folyamatosan
konzultáljanak a gazdálkodókkal
és hallassák is hangjukat
érdekükben.

F.D.I.

Tisztelt Szerkesztõség!

Többek nevében fogtam tollat, a
szemétszállítással kapcsolatban.
Annak idején kifizettük a kövesút
hozzájárulást azért, hogy ne
járjunk sárba, de ezeknek az
utaknak az alapja egyenlõ a
nullával, tehát ezeknek az
utaknak 3,5 tonnánál nem
nagyobb a teherbírása. A TAPPE
jármûve 17-20 tonna között
mozog. Nem tudjuk hogyan
gondolta az önkormányzat, hogy
eddig azért fizettünk, hogy utunk
legyen, most azért, hogy ezt

tönkretegyék ezekkel a nagy
autókkal. Erre szeretnénk Önök
által az önkormányzattól választ
kapni. Tisztelttel: Aggódó állam-
polgárok
Tisztelt Kérdezõk!

Egyetértek Önökkel abban, hogy
a belterületi úthálózat nagy része
igen rossz állapotban van.
Amikor a képviselõ-testület a
szemétszállításról döntött, azt is
figyelembe vette. Mérlegeltük azt
a lehetõséget is, hogy az utcák
végén elhelyezett konténerekbe
történjen a gyûjtés, így az utak

terhelése csökkenthetõ lett volna.
Ennek azonban több lett volna a
hátránya, mint az elõnye.
Egy-egy ház elõtt ott bûzölgött
volna az egész utca hulladéka,
kézben kellett volna kihordani
nagyobb távolságra is a szemetet.
Mindezeket figyelembe véve
hozta meg a képviselõ-testület a
nagyon nehéz döntést, hogy a
különbözõ lehetõségek közül a
végül bevezetett rendszert
választja. A szavazás során sem
tartózkodás, sem ellenszavazat
nem volt, ez azt mutatja, hogy

senki sem tudott a jelenleginél
jobb megoldást. Többek között ez
az oka annak, hogy a megyében
nem folyik sehol ilyen módon a
hulladékgyûjtés.
Ellenõrizhetetlen lett volna, hogy
ki (esetleg nem is doboziak),
mennyi és milyen (veszélyes,
állati eredetû stb.) hulladékot rak
le, egy olyan hulladéklerakási
gócpont keletkezett volna,
amelynek kézben tartása szinte
lehetetlen lett volna.

Simon István Tamás
polgármester

Olvasóink kérdezték 1.
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Olvasóink kérdezték 2.

Eddig mindig megkaptam a

közgyógyellátást, de most nem.

Ki dönti el és mi alapján, hogy

jár-e nekem?

A közgyógyellátás
igénybevételénél és megállapí-
tásánál 2006. július 1-jétõl
megváltoztak a szabályok.

Az új szabályozás
szerint ún. gyógyszerkeret került
bevezetésre. A gyógyszerkeret
két részbõl tevõdik össze: a
jogosult krónikus betegségéhez
igazodó terápiát szolgáló egyéni
gyógyszerkeretbõl és az év
közben bármikor jelentkezõ akut
megbetegedés kiadásához kap-
csolódó eseti keretbõl.

A közgyógyellátás az
alábbi jogon vehetõ igénybe:
�alanyi jogon
�normatív jogon
�méltányossági alapon
Az eljárás menete:
1. A közgyógyellátást igénylõ
személy háziorvosa igazolást állít
ki a krónikus betegségekrõl és az
azok gyógyítását szolgáló
terápiáról (gyógyszerek esetében
hatóanyag és mennyiség
megjelölésével).
2. Az igénylõ benyújtja a
kérelmet, mellékelve a háziorvos
igazolását, normatív jogú és
méltányossági közgyógyellátás
igénylése esetén a jövedelemiga-

zolásokat is.
3. A gyógyító ellátások összes
költségérõl, valamint gyógysze-
rekrõl az orvos által dokumentált
betegek (BNO-kód) kezelésére
alkalmazott terápia alapján a
MEP szakhatóságként nyilatko-
zik. A gyógyszerköltség megha-
tározásánál a kérelmezõ krónikus
betegségeihez igazodó, külön
jogszabályban meghatározott
szakmai szabályok szerint elsõ-
ként választandó, legalacsonyabb
napi terápiás költséggel alkalma-
zott készítményt kell alapul
venni. A gyógyszerköltség meg-
állapítása során legfeljebb havi
6.000 Ft-ig vehetõk figyelembe a
nem csak szakorvos által, illetve
nem csak szakorvosi javaslatra
rendelhetõ gyógyszerek. Ha a
kérelmezõ havi gyógyszerkölt-
sége a 6.000 Ft-ot meghaladja, a
6.000 Ft feletti összeg a
szakhatósági állásfoglalásban a
csak szakorvos által, illetve csak
szakorvosi javaslat alapján ren-
delhetõ gyógyszerek figyelem-
bevételével, az egészségbiztosí-

tási szerv vezetõjének döntése

alapján állapítható meg.

Amennyiben az egyéni rendsze-
res gyógyszerköltség a havi 1.000
Ft-ot nem éri el, egyéni
gyógyszerkeret nemkerül megál-
lapításra. Az eseti keret éves

összege 2007. évben 6.000 Ft.
Amennyiben a közgyógyellátásra
jogosult személy részére egyéni
gyógyszerkeret nem kerül
megállapításra, a gyógyszerkeret
megegyezik az eseti kerettel. Az
egyéni gyógyszerkeret és az eseti
kertet 1 évre kerül megállapításra.
4. A jegyzõ döntése alapján a
MEP állítja ki az igazolványt 1
évre.
5. Amennyiben az ellátásban
részesülõ személy egészségi
állapotában, a gyógyszerkezelést
szolgáló terápiában, illetõleg a
keret megállapításakor figyelem-
be vett gyógyszerek térítési
díjában olyan változás következik
be, amelynek havi rendszeres
kiadása a gyógyszerkeret megál-
lapításakor figyelembe vett
gyógyszerköltséghez képest lega-
lább 1.000 Ft-tal megváltozik, az
ellátásban részesülõ személy
kérelmére lehetõség van az
egyéni gyógyszerkeret év közbe-
ni vizsgálatára.
Azok a közgyógyellátottak, akik
közgyógyellátásra való jogosult-
ságuk meghosszabbítását már
kezdeményezték:
�2007. augusztus 1. és 2007.
október 31. közötti idõszakban a
közgyógyellátottak a régi típusú
igazolványuk és a jegyzõ által
kiállított 2007. július 15-ig

megküldött igazolás együttes
felmutatásával juthatnak hozzá
térítésmentesen a jogszabályban
meghatározott gyógyszereikhez,
gyógyászati segédeszközeikhez
és gyógyászati ellátáshoz.
�Az új típusú közgyógyellátási
igazolvánnyal rendelkezõk részé-
re – 2007. július 1. és 2007.
október 31. között lejáró
igazolvány esetében – a törvény
lehetõvé teszi – az új igazolvány
kiadásáig, de legkésõbb a
lejáratot követõ 3 hónapig az
egyéni és az eseti gyógyszerkeret
idõarányos részének biztosításá-
val – az igazolvány felhasználha-
tóságának meghosszabbítását.
A meghosszabbítás feltétele,
hogy az érintett a jogosultság
megállapítása iránti kérelmét az
igazolványon feltüntetett lejárati
idõ elõtt beadja.
Felhívom szíves figyelmüket,

hogy a közgyógyellátási igazol-

vány megállapítására irányuló

kérelmüket a jogosultág lejára-

tát megelõzõ2 hónappal koráb-

ban szíveskedjenek a Polgár-

mesteri Hivatal „C” épület-

szárny 13. sz. irodájában

leadni, annak érdekében, hogy

az ügyintézés idõtartama alatt

ellátatlanul nem maradjanak.

Hrabovszkiné Dandé Szidónia
jegyzõ

Megszûnik a sarkadi kistérség?

Megfontolásra vissza-
küldte az Országgyûlésnek
Sólyom László köztársasági
elnök többek között a sarkadi
kistérség megszûnésérõl is szóló
törvényt.

A visszaküldött levél-
ben az államfõ arra kérte a
parlamentet, hogy a törvényt
tárgyalja újra, és annak során
tartsa szem elõtt a jogszabályok
elõírásait. Az egyik ilyen
elfogadott módosító javaslat a
jelenleg a sarkadi kistérségbe
tartozó valamennyi település
átsorolására, és a sarkadi
kistérség, valamint Sarkad város
kistérség-központi besorolásá-
nak megszüntetésére tett javasla-
tot.
Különösen aggályosnak nevezte

Sólyom László a sarkadi
kistérséggel kapcsolatos parla-
menti döntést. „Ez ugyanis egy
teljes kistérséget szüntet meg
anélkül, hogy más kistérségbe
való átsorolását egyetlen érintett
önkormányzat is kezdeményezte
volna, ésanélkül, hogy a kistérség
megszüntetésérõl a jogszabály-
ban elõírt szakmai és közigazga-
tási vélemények megszülettek
volna.” Mivel a Parlament
leghamarabb szeptemberben ül
össze újra, ezért legközelebb csak
akkor foglalkozhatnak a képvise-
lõk érdemben az üggyel.
”A köztársasági elnök döntése
nyomán ma már ország-világ és
az elõterjesztõ baloldal elõtt is
nyilvánvaló, hogy tételes
jogsértést követtek el, eljárásjogi

hibákat vétettek a kistérségek
lehatárolásáról szóló törvényter-
vezet több részében is. A
legsúlyosabb törvénytelenséget
azonban – a köztársasági elnök
megítélése szerint is – a sarkadi
kistérséggel szemben követték el,
fittyet hányva az érintett
önkormányzatok önrendelkezési,
szabad társulási jogára” – tudatta
Tóth Imre.

Sarkad elsõ embere azt
sem rejtette véka alá, hogy:
amennyiben a második forduló-
ban is a belátásnélküli „erõpoli-
tika mûködik”, úgy a kistérségi
társulás mindenképpen utólagos
normakontrollt kér az Alkot-
mánybíróságtól. Emellett pedig a
megyei önkormányzat támogatá-
sával az Európai Unió megfelelõ

fórumai elé viszik ügyüket.
-” Fontosnak tartom, hogy senki
se csináljon presztízskérdést az
ügybõl. Bizonyos értelemben
azonban megnyugtatónak tartom,
hogy azelnök nemkezdeményez-
te a törvény elõzetes normakont-
rollját, tehát alkotmányossági
kifogás nem merült fel ezzel
kapcsolatban.” – hangsúlyozta a
törvénymódosítást kezdeménye-
zõ MSZP-s képviselõ, aki azt
reméli, hogy szeptemberben
minden szempontot figyelembe
vevõ, kellõ súllyal mérlegelt
döntés születik majd a kistérségi
lehatárolások ügyében.

Futakiné
Debreczeni Ilona
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Simon István Tamás polgármester és Békési Mihály Tibor

alpolgámester a FIDESZ és a MAGOSZ közös akciójában

görögdinnyét osztott a rászoruló gyerekeknek.

B.K.E.SZ.I. Dobozi Idõsek Klubjának
Nyári Hírei

Nyáron is zajlik az élet
a Békéscsabai Kistérségi Egye-
sített Szociális Intézmények
Dobozi Idõsek Klubjában.
Kiállítást szerveztünk 2007.
július 12-én a Népi hagyomány-
õrzõ mesterségeket elsajátított
ügyes kezû mesterek munkájá-
ból. A Klubtagok élvezettel
nézhették meg Takácsné Molnár
Ilona és Czékusné Szûcs Rozália
csuhé, gyékény, szalmakészítõk
alkotásait, Nagyné Szatmári
Kata élethû mézeskalács
tárgyait, Gáborné Fekete Katalin
szövés tárgyai, valamintGergely
Ferencné gyönyörû gobelin
hímzéseit.
A kiállításon részt vett a
B.K.E.SZ.I. igazgató asszony
Mészáros Ágnes. Megtisztelt
jelenlétével bennünket Békési
Mihály Tibor alpolgármester,

akihez az idõsek problémájukkal
kapcsolatban kérdéseket tettek
fel, amire természetesen választ
is kaptak. A délután kellemesen
telt el, mindenki jól érezte magát.

Klubunkban 2007. jú-
lius 13-án Orvos-betegtalálko-
zót szervezett a Békés Megyei
Mozgáskorlátozott Egyesület
Dobozi csoportja, ahol szép
számmal jelentek meg a
segítségre szorulók.

2007. július 19-én
gyopárosi fürdõzés alkalmával
ismét találkozhattak egymással
Klubtagjaink. A verõfényes nap-
sütés, kellemes medencék és a
finom ételek, ismét remek
lehetõség volt a kikapcsolódás-
ra.

2007. július 20-án elõ-
adást szerveztünk Klubtagjaink
részére. Egészségvédõ-megelõ-

zõ témakörben mágnes terápiás
eszközbemutatásával. Az elõa-
dás témái: hypertónia, cukorbe-
tegség, asztma ás allergiás
tünetek kezelési lehetõsége.
Klubtagjaink érdeklõdve figyel-
ték az elõadást majd utána
kellemes beszélgetéssel zárták a
programot.

Terveink szerint au-
gusztusban ismét szervezünk
fürdõzést Cserkeszõlõre, melyre
a meghívót küldeni fogjuk.

Mindenkedvesklubta-
gunknak kellemes pihenést és jó
nyaralást kívánunk és természe-
tesen mindenkit várunk az
Idõsek Klubjába egy kis
kikapcsolódásra.

VáradiMária
Klubvezetõ

Megkérdeztük
olvasóinkat...

- Hogyan lehetett
elviselni a júliusi trópusi

hõséget?

Szatmári Mihályné

Nagyon nehezen
viseltem, mert
minden nap
dolgoztam a
kórházban. Van
ugyan klíma, de
már az sem

gyõzte mindig. Hûvösebbet
várunk ennél, bár augusztusra is
meleget ígérnek.
Faragó Eszter

Nagyon roszszul
viseltük a mele-
get, várjuk az
enyhülést.
Abban az óriási
hõségben csak
hûsöltem a szo-

bában vagy pancsoltam az
unokákkal, mert szerencsére
szabin voltam.
Köteles Istvánné

Láttam, hogy az
aszfalt ráragadt a
buszok kerekére,
ésebbena hõség-
ben még a
vonatok is csak

lassan mertek menni, így sokat
késtek. Szerencsére én éppen
akkor nem utaztam sehová. Még a
gyerekek sem esznek ebben a
hõségben.

Könyvtári hírek

Augusztus 13-tól új
szolgáltatás kerül bevezetésre a
Könyvtárban. A kihívásokkal és
az állandó megfeleléssel telített
világunk arra ösztönöz bennün-
ket, hogy folyamatosan képez-
zük tovább meglévõ ismeretein-
ket, tudásunkat. Kicsiknek és
nagyoknak egyaránt ebben a
képzésben kívánunk segíteni. A

8-12 éveskorosztálynak azolva-
sástanulásban , magyar-, német
és angol nyelvtanulásban, álta-
lános ismereteik bõvítésében , az
idõsebb korosztálynak idegen
nyelv képzésben kívánunk
segíteni újonnan beszerzett
CD-ROM állományunkkal. Az
új szolgáltatást minden kedves
beiratkozott olvasónk térítés-

mentesen veheti igénybe. A
CD-ROMállománynemkölcsö-
nözhetõ, csak a könyvtárban
használható. Az elmélyült tanu-
lás érdekében külön gépet
biztosítunk. Bõvebb információ
a Könyvtárban kérhetõ szemé-
lyesen, vagy a 268-159-es
telefonszámon.

Ó.SZ.E.

Dinnyét kaptak
a rászorulók

A Petõfi Horgász Egyesület
felhívja a horgásztársak

figyelmét,
miszerint évi rendes
Nagyhal fogó
horgászversenyét

2007. augusztus 18-án
reggel 6 órától 19-én

délelõtt 10 óráig rendezi a
Tuskós tavon.

Nevezés 18-án, szombaton
reggel 6 órától, nevezési díj

természetesen nincs.
Mérlegelés és

eredményhirdetés
19-én 10 órakor.

Várjuk egyesületünk
valamennyi tagját!

Petõfi Horgász Egyesület
vezetõsége

FELHÍVÁS
A Dobozi Általános

Iskola
2007. szeptember 3-án

8 órakor tartja
tanévnyitó

ünnepségét.
A tankönyvek

augusztus 20-a után
érkeznek.

Véradónap
a

Gondozási
Központban

2007. augusztus 7-én
(kedden) de. 8-11

óráig
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AZ ÉN HÁZAM - AZ ÉN VÁRAM?
Lakásbetörések megelõzési lehetõségei. Ne feledjék, a bûncselekmények megelõzhetõek!

A betöréses lopások
elkövetését elsõsorbanazóvatos-
ság hiánya, a lakókörnyezet kö-
zömbössége, valamint a szüksé-
ges vagyonvédelmi eszközök és
módszerek hiánya teszi lehetõvé.
A bûnözõ keres és talál, az
ügyesebbje alkalmat teremt a
bûncselekmény elkövetésére.
Profi módon törekszenek a lehetõ
legkisebb kockázatot vállalva, a
minél nagyobb anyagi haszonra.
A személyi tulajdon védelme
elsõsorban a tulajdonosra tarto-
zik. Öntõl is függ az, hogy lakása,
az abban tartott értékek mennyire
válnak betörõk célpontjává.
Gondolja át mit tett, illetve mit
tehet ezek védelmében.
�A régóta jól bevált vagyonvédel-
mi eszközök, a megfelelõ állapotú
kerítés és a nagytestû házõrzõ
kutya jelenléte még ma is
visszatartó erõt jelent a lakásba
behatolni szándékozókkal szem-
ben.
�Fontos az épületek nyílászárói-
nak védelme. A lakás minden

ajtajára, különösen azoknál a
helyiségeknél, amelyekben vala-
milyen értéket (vegyszert, takar-
mányt, élelmiszert, gépet, szer-
számot, stb.) tárolnak, biztonsági
zárakat, hevederzárakat, lakato-
kat, az ablakokra redõnyöket,
zsalugátereket szereltessen fel,
amelyek feltartják a betörõt,
esetenként olyan hosszú idõre,
ami már elegendõ ahhoz, hogy
leleplezzék, tetten érjék õket.
�Ha elmegy otthonról, vagy
távolabb, zajos helyen dolgozik
(pl. valamilyengéppel dolgozik) a
kerítéskaput, a lakás ajtaját,
ablakait, a gazdasági épületek
ajtajait zárja be.
�Pénzét ne a szekrényben, szal-
mazsákban tartsa, hanem vigye
pénzintézetbe.
�Fordítson figyelmet környeze-
tére. A kerti szerszámokat,
gépeket, a könnyen elmozdítható
eszközöket használat után rakja el
és tartsa bezárva. A padláshoz
tartozó létrát zárja el.
�Ha csak rövidebb idõre megy el

otthonról, hagyja bekapcsolva a
rádiót vagy a televíziót, esti
órákban hagyjon égve egy-két
beltéri lámpát, így a külsõ
szemlélõben azt a látszatot kelti,
hogy otthon tartózkodik.
�Ismeretleneket - akik valakit
keresnek, szolgáltatást, vásárlást
ajánlanak, rosszullétet színlelnek,
valami apróságot akarnak kérni,
vagy alkalmi munkára ajánlkoz-
nak - ne engedjen be a lakásba.
Ilyen esetben jegyezze fel a
rendszámot, nevet, személyleí-
rást.
�Vegye fel a kapcsolatot közvet-
len szomszédaival. Állapodjanak
meg abban, hogy kölcsönösen
figyelemmel kísérik egymás
lakókörnyezetét, értesítik egy-
mást, ha gyanús körülményeket
észlelnek, illetve felkeresik a
másikat, ha már hosszabb ideje
nem látták.

Ha hazaérkezéskor be-
törés nyomait észleli, ne menjen
be a lakásba! Ennek két oka van.
Egyrészt a betörõ még bent lehet

és nem kizárt, hogy menekülése
érdekében fizikai erõszakot fog
alkalmazni. Másrészt, ha bemegy,
akkor a betörõ által hátrahagyott
nyomokat megsemmisíti, nehe-
zítve az elkövetõ felderítését.
Bûncselekmény észlelése vagy

annak gyanúja esetén a lehetõ

legrövidebb idõn belül értesítse

a rendõrséget. Forduljon biza-
lommala helyi körzeti megbízott-
hoz, vagy tegyen bejelentést a
107-es, illetve a 112-es segély-
kérõ telefonszámon. Ha mód van
rá, a szomszédokkal együtt tartsa
szemmel lakását, hogy az esetle-
gesen ott tartózkodó betörõ ne
tudjon észrevétlenül távozni. Ha
látja, jegyezze meg ruházatának
leírását, gépkocsijának ismertetõ
jegyeit - rendszám- menekülésé-
nek útvonalát.

Ezek az információk
megkönnyítik a rendõröknek az
elkövetõ elfogását, ezáltal az
értéktárgyak mihamarabbi visz-
szajuttatását.

Bagolymentés

Nagyon sokat sétálunk a
ligetben a Micimackó csoporttal.
Ha tehetjük, minden nap
kimegyünk. Ismerjük már a
vadkacsacsaládot, próbáljuk
megkülönböztetni a madarak
hangjait, láttuk a gólyát sétálni a
fûben. Van kijelölt területünk,
amit elneveztünk Micimackó
kuckónak, ennek a helynek
mindegyik fáját a sajátunknak
tekintjük, elneveztük õket,
figyeljük a változásaikat. Van egy
Zöldfüzetünk, amibe rajzolunk,

jegyzetelünk néha, a természettel
kapcsolatos megfigyeléseinkrõl.
Most az egyik legérdekesebb
megfigyelésünket szeretném
megosztani mindenkivel, a
füzetünkbõl.
2007. április 12.
Ma nagyon érdekes dolog történt.
Amikor kiérkeztünk a ligetbe,
megnéztük kedves ismerõseinket,
a vadkacsákat. Szembe jött
velünk Balogh Marika tanár néni
és Zsigmond Károly tanár bácsi.
Mondták, hogyha érdekeset

akarunk látni, a játszótér szélén a
nagy nyárfa tövében egy
fészekbõl kipottyant kis baglyot
láthatunk. Tanakodtunk, hogy
közel engedjük-e a gyerekeket, és
úgy döntöttünk, hogy ilyen
élményben nem mindennap lehet
részünk. Elmagyaráztuk nekik,
hogy nem szabad közel menni és
csendben kell lenni, mert a kis
bagoly biztosan nagyon fél.
Nagyon óvatosak voltak és
csendesek. Miután elmentünk
játszani mindenki megértette,
hogy nem szabad a közelébe
menni. Kicsit késõbb az iskolások
is kijöttek, ugyanilyen aranyosan
viselkedtek. Azon tanakodtunk,
hogyan segíthetnénk szegény kis
jószágnak. Lázas telefonálásba
kezdtünk. Kicsit izgultunk, hogy
a tûzoltóságnál kinevetnek, de
nem így történt, elláttak egy pár
telefonszámmal, amelyek közül
egy bevált. Nemsokára
megtudtuk, hogy délután fél
három körül, jön valaki a
kismadárért. Néhány gyerekkel
kimentünk a ligetbe a megadott
idõpontban, mert nem akartunk
lemaradni az eseményrõl,

fényképezõgépet is vittünk, így
meg tudtuk örökíteni a
bagolymentést. A Körös-Maros
Nemzeti Park egyik természetõre,
Puskás László jött a kis madárért,
akitõl megtudtuk, hogy egy
macskabagolyról van szó.
Körösladányba vitte felnevelni,
és azt mondta, hogy néhány hónap
múlva visszahozza. A jelen lévõ
gyerekek megsimogathatták a kis
árva pihetollait, és búcsút vettek
tõle.

Idõközben megtudtuk, hogy
találtak számára egy bagolycsa-
ládot, ahol biztosítottabb a
visszailleszkedése a természetbe.
Sajnos szegényebbek lettünk egy
macskabagollyal, de gazdagab-
bak lettünk egy olyan érzéssel,
ami pótolhatatlan.

Megmentettünk egy tehetetlen
kis élõlényt, amely érzésnek sok
kisgyerek is részese lehetett.
Biztos vagyok benne, hogy
ezeknek a gyerekeknek már nem
kell elmagyarázni, hogyan óvjuk
a természetet.

Czinanó Sándorné
Trefilné Kiss Ágnes

óvónõk
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Asztalos munkát vállalok

�nyílászárók
�bútorok
�minden, ami fával kapcsolatos

Ajtó-, ablakcsere 3 órán belül
Várom valamennyi eddigi és leendõ

ügyfelemet!

Szabó Lajos
Tel.: 06-20/210-94-35

BIELIK AUTÓSISKOLA
Személygépkocsi, segédmotor-

kerékpár és motorkerékpár-vezetõi
tanfolyam indul

2007. augusztus 8- án
(szerdán) 17 órakor.

Még 10 nap után
is jelentkezhetsz

HELYE: Doboz,
Általános Iskola.

Bielik Pál Tel.: 66/449-877, 06/30 935-33-25.

Idén 10 évesek vagyunk

Egész évben naptárunk felmutatásával
ELMÉLETI

TANFOLYAMDÍJ-KEDVEZMÉNYT
adunk!

Érdeklõdni: Tobai István,
elméleti és gyakorlati szakoktató,

Doboz, Táncsics u. 38.
Tel.: 06/20 438-46-25.

Szeretettel
köszöntik

Balog Sándort
és

Hrabovszki Katalint
10.

házassági évfordulójuk
alkalmából

két gyermekük Katika, Sanyika, és szüleik

"A szeretet soha el nem múlik"

10 éve
1997. augusztus
15-én halt meg

Simon István
Szeretettel emlékezik Rá:

Családja

Fájó szívvel emlékezünk
Dandé Gáborné szül. Dézsi Eszter

halálának 1. évfodulójára

"Hiányodat szavakkal kifejezni nem lehet,

Hisz a legcsodálatosabbat kaptuk tõled,

Az anyai szeretetet.

Szorgos kis kezed értünk dolgozott,

Míg fáradhatatlan szíved dobogott."

Férje és lányai
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SPORTPÁLYA

9.00 AUGUSZTUS 20. KUPA

FELNÕTT KISPÁLYÁS LABDARÚGÁS
9.30 GYERMEK KÉZILABDA MÉRKÕZÉSEK

13.00 BENEVEZÉS A FÕZÕVERSENYRE

(16.00 óra után kóstoló)

13.00 „MESEORSZÁG 7 PRÓBÁJA” -

NÉPI JÁTSZÓHÁZ

Agyagozás
Mézeskalács díszítés
Szövés-fonás
Hímzés
Szalmázás
Gyékényezés
Csuhézás

13.00 SAKKVERSENY (gyermek, felnõtt)

14.00 LENGÕTEKE VERSENY (gyermek, felnõtt)

15.00 ERÕS EMBEREK VERSENYE

SZÍNPAD
13.00 „JÓ EBÉDHEZ SZÓL A NÓTA…”

A FEKETE GYÉMÁNTOK MÛSORA

14.00 TÁTIKA A CSILLAGSZEM CSOPORT

KÖZREMÛKÖDÉSÉVEL

14.30 TÁRSASTÁNC BEMUTATÓ

15.30 SZÍNPADON AZ AEROBIKOSAINK

16.30 NÉPTÁNC BEMUTATÓ ÉS

A DOBOZI NÉPDALKÖR MÛSORA

17.00 KARATE BEMUTATÓ

17.30 A SZÍNPADON SZÉKELY ERIKA ÉS

POLÁK TERÉZIA ÉNEKESEK

18.30 ÜNNEPÉLYES EREDMÉNYHIRDETÉS

19.00 SZTÁRVENDÉG: SOMLÓ TAMÁS

19.30 TOMBOLASORSOLÁS

20.00 „DALLAMOK SZÁRNYÁN”

BUKOR CSABA MÛSORA

21.00 FILMVETÍTÉS DOBOZRÓL

21.25 ZÁRSZÓ

21.30 TÛZIJÁTÉK

A mûsorváltoztatás jogát fenntartjuk!

X. DOBOZI

KULTURÁLIS- ÉS

SPORTNAP

LIGET
9.00 SZENTMISE A KATOLIKUS

TEMPLOMBAN

10.00 A MEGÚJULT KASTÉLYPARK,

BENNE I. GÉZA KIRÁLY SZOBRÁNAK

AVATÁSA

10.30 „DOBOZ LEGSZEBB UTCÁJA” – DÍJÁTADÁS

POLGÁRMESTERI HIVATAL DÍSZTERME

11.00 ÜNNEPI KÉPVISELÕ-TESTÜLETI ÜLÉS

A „DOBOZ DÍSZPOLGÁRA” ÉS A „DOBOZ
NAGYKÖZSÉGÉRT” EMLÉKÉREM
ÁTADÁSA

KELLEMES IDÕTÖLTÉST,

JÓ SZÓRAKOZÁST

KÍVÁNUNK MINDENKINEK!

2007. augusztus 20.
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Vendégünk volt az Orosháza FC…

Július közepén az NB
II-ben szereplõ Orosháza FC
labdarúgó csapata látogatott
Dobozra. A barátságos mérkõzés

nagy arányú vendég gyõzelem-
mel és közös ebéddel zárult.

Zsigmond Károly a
Dobozi SE elnöke köszöntõjében

elmondta:
"Egyesületünk öt éves születés-
napjáról egy rangos labdarúgó
csapat meghívásával szerettünk
volna megemlékezni.A mérkõzés
eredményétõl függetlenül örü-
lünk, hogy az Orosháza FC
vezetõsége és labdarúgó csapata
elfogadta invitálásunkat. Gratu-
lálunk az NB-II-ben elért 3.
helyezésükhöz és kívánjuk, hogy
továbbra is sikeresen képviseljék
megyénk labdarúgását.
Szeretném elmondani, egyesüle-
tünk arra törekszik, hogy
versenyzõink minél kulturáltabb
körülmények között sportolhas-
sanak. Büszkék vagyunk most is,
amikor vendégeink dicsérik az
öltözõinket, a jól elõkészített
pályát, a rendezett környezetet.

Nemrégfejezte be azönkormány-
zat a már veszélyessé vált kerítés-
fal felújítását is.

A mai esemény meg-
rendezéséhez sokan nyújtottak
segítséget, amit nagyon köszönök
az egyesület nevében. Köszönöm
a játékosok, Huszka János
vezetõségi tag, az önkormányzati
dolgozók munkáját, Váradi
Sándorné, Szabó László, Molnár
Ferenc önzetlen segítségét.
Köszönöm a Sport büfé és Lévai
Albert közremûködését a
vendéglátásban.
Az elõttünk álló bajnokságokra
sikeres felkészülést kívánok a
hazai és vendégsportolóknak
egyaránt."

Kiss Mariann

Hurrá, itt a nyár!
Tudom, most minden gyereknek
sok a szabadideje.
Van, aki nyaralni megy vagy
Szanazugban és otthon, a hûvös
szobában vészeli át ezeket a forró
napokat.
De, hogy odabent se unatkoz-

zatok, íme egy keresztrejtvény.
Ha ügyesen megfejtitek, a kiemelt
oszlopban Magyarország egyik
kedvelt nyaralóhelyét olvashat-
játok.

Pujuné Deme Anita

1.

4.3.

5.

Jó hangulatú közös ebéddel zárult a barátságos mérkõzés

ANYAKÖNYVI HÍREK

Halálesetek: Biri Lászlóné 51 éves, Kulich u. 9., Kárai Jánosné 40
éves, Lehel u. 43., Szedecki Bertalan 53 éves, Dózsa u. 24., Szûcs
Andrásné 80 éves, Mátyás u. 38., Kovács Emília 65 éves,
Gyengevésze u. 6., Erdõs András 66 éves, Kodály u. 24.
Születések:Mohácsi Edina leánya Natália Edina, Molnár István és
Gál Ilona leánya Mercédesz, Balog Zsolt és Gergely Erzsébet
leánya Kinga.
Házasságkötések: Orodán Zoltán és Szücs Gyöngyi, Debreczeni
Gábor és Biri Ildikó.

Traffipaxos sebességmérés a település belterületén
a következõ napokon lesz:

2007. augusztus : 5-én (vasárnap), 9-én (csütörtökön),
16-án (csütörtökön), 28-án (kedden).

A rendõrség a változtatás jogát fenntartja.

Az ügyeletes rendõr telefonszáma:

06-30/633-72-24

Apróhirdetések

Apróhirdetését leadhatja
a Polgármesteri Hivatal 1. számú irodájában.
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LAPZÁRTA: 2007. augusztus 22.

Délibáb hálószobabútor, bontott
fürdõkád, gáztûzhely eladó! Tel.:
641-589.
Széchenyi u. 54. sz. alatt ház eladó, gáz

bent van. Iár.: 2,5 MFt. Érd.: 268-152,
641-696, 06-20/975-15-02.
Ház eladó Dobozon, Zrínyi u. 36. sz.
alatt.Érd.:Zrínyiu. 36/a. Tel.: 268-661
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